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Bilag 4 Forslag til temaer for Københavnerting 

Fagudvalgenes indmeldte forslag til temaer til Københavnerting 
2024 

Nedenfor indledes med en kort oversigt over titlerne på alle fagudvalgenes forslag til temaer. 

Efterfølgende er fagudvalgene oplistet i alfabetisk rækkefølge med deres forslag til temaer og 

uddybende oplysninger.  

5 fagudvalg har foreslået i alt 12 temaer til Københavnertinget 2024. 

Titler på fagudvalgenes forslag til temaer 

BIU 

• Hvordan sikrer vi at der kommer flere borgere med synlige eller usynlige handicap ind på

det Københavnske arbejdsmarked?

• Hvordan sikres bedre sammenhæng i sagsbehandling på tværs af Københavns Kommune?

• Hvordan kan Københavns Kommune blive bedre til at samarbejde med frivillige, foreninger

og civilsamfund på beskæftigelses- og integrationsområdet?

BUU 

• Praktisk dannelse – børn og unge

• Trivsel – børn og unge

• Gode klimavaner – børn og unge

SUD 
• Udsatte voksne: Mangel på billige boliger

• Udsatte børn og unge: Mindre deltagelse i civilsamfundets fællesskaber

TMU 
• Mobilitet i byen

SOU 

• Boliger til ældre / ældrevenlige boliger

• Fastholdelse og rekruttering

• Styrket folkesundhed for Københavns ældre gennem byudvikling med fokus på øget

tilgængelighed og sund aldring

KFF 

• Ønsker ikke at indlevere tema
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1. Beskæftigelses- og Integrationsudvalget

Tema 1 

1.a.1 Titel på tema

Hvordan sikrer vi at der kommer flere borgere med synlige eller usynlige handicap ind på det 

Københavnske arbejdsmarked? 

1.a.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema

Beskriv baggrunden og fagudvalgets motivation for at udvælge dette tema: En analyse fra VIVE fra 

2022 viser, at ca. 22 pct. af befolkningen i aldersgruppen 16-64 år angiver at det har et handicap. 

Det svarer til at ca. 800.000 danskere har et handicap. Heraf har 300.000 et større handicap1. 

Mange borgere med handicap har svært ved at komme ind på arbejdsmarkedet selvom de er 

motiveret og har kompetencerne. 61 procent af personerne med handicap er i 2021 i 

beskæftigelse mod 86 procent af personerne uden handicap (VIVE 2022). Samtidig efterspørger 

virksomhederne ledig arbejdskraft. Anbefalingerne fra Københavnertinget vil kunne bidrage til at 

udvikle Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningens indsats med at få flere borgere med 

handicap i arbejde. Anbefalingerne vil også kunne bruges til at øge opmærksomheden på 

udfordringen på tværs af kommunens forvaltninger. 

1.a.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

Hvordan bliver det københavnske arbejdsmarked bedre til at rumme borgere med handicap. 

1.a.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja 

Titel på sagen: Handicappolitik for 2023-2026 

Tidspunkt for den seneste politiske behandling af sagen: December 2022 

1.a.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Handicap i relation til arbejdsmarkedet er et strategisk fokusområdet for BIU. Temaet behandles 
løbende. 

1.a.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Handicappolitiken går på tværs af alle fagområder i København 
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Tema 2 

1.b.1 Titel på tema

Hvordan sikres bedre sammenhæng i sagsbehandling på tværs af Københavns Kommune? 

1.b.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema

Det er ikke sjældent, at københavnske ledige har kontakt til flere forskellige forvaltninger. Det kan 

være, at man har børn i folkeskolen med behov for særlig støtte, får hjælp i Socialforvaltningen til 

at håndtere et misbrug, har bevilliget hjælpemidler i hjemmet eller på anden vis har kontakt med 

flere forskellige afdelinger i kommunen. Udfordringen er her at få samspillet mellem de forskellige 

aktiviteter til at fungere så godt, at den enkelte ikke oplever en splittet sagsbehandling. 

Beskæftigelses- og Integrationsudvalget ønsker borgertingets perspektiver på, hvordan 

sammenhængen mellem kommunens aktiviteter for den enkelte borger eller familie bliver bedre. 

1.b.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

1. Hvordan kan sammenhængen mellem kommunens aktiviteter for den enkelte borger eller
familie blive bedre.

1.b.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja 

Titel på sagen: Analyse af at flytte hele eller dele af beskæftigelsesindsatsen til Socialforvaltningen 

- afrapportering på fase

Tidspunkt for den seneste politiske behandling af sagen: 20. juni 2022 og 22. juni 2022 

1.b.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Det er altid et relevant tema. Konkret passer det ind når/hvis der sker ændringer på 

beskæftigelsesområdet i relation til regeringens grundlaget. Eller i relation til ny HOI-lov 

(helhedsorienteret indsats) Tidspunktet er endnu ukendt. 

1.b.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Overlapper særligt mellem Beskæftigelse, social og sundhed. 
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Tema 3 

1.c.1 Titel på tema

Hvordan kan Københavns Kommune blive bedre til at samarbejde med frivillige, foreninger og 

civilsamfund på beskæftigelses- og integrationsområdet?  

1.c.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema

Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen kan og gør mange ting når det handler om fx at 

hjælpe borgere i job og uddannelse og understøtte integration. Men for nogen – især udsatte 

borgere – er der behov for at forvaltningen bliver bedre til at inddrage frivillige borgere. Frivillige 

har den store fordel at de ikke repræsenterer en myndighed. Det betyder, at borgerne oplever 

fællesskaber, samvær og foreningsliv, hvor der ikke er en bestemt dagsorden andet end at hjælpe 

og være sammen med borgerne. Det kunne fx være i idrætsforeninger, spejderbevægelsen, 

beboerforeninger, civilsamfundsorganisationer, patientforeninger mv. Mange Københavnere 

deltager i sådanne foreninger eller har erfaring hermed. Derfor kunne Københavnertinget komme 

med input til, hvordan politikere og forvaltning kunne blive bedre til at samarbejde med frivillige 

foreninger.  

1.c.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

1. Hvordan kan Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen blive bedre til at samarbejde med
civilsamfund og frivillige foreninger i København?

1.c.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja 

Titel på sagen: Styrket samarbejdet med civilsamfundet om unge. 

Tidspunkt for den seneste politiske behandling af sagen: Maj 2023 

1.c.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Tidspunktet er altid relevant. 

1.c.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Indsigterne kan bruges på tværs af Kommunens forvaltninger 
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2. Børne- og Ungdomsudvalget

Tema 1 

2.a.1 Titel på tema

Praktisk dannelse – børn og unge 

2.a.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema

Drøftelse i Børne- og Ungdomsudvalget den 17. maj 2023 på baggrund af indstilling fra 

forvaltningen: Temaer til drøftelse i Københavns Kommunes Københavnerting 2024 | Københavns 

Kommunes hjemmeside (kk.dk) 

2.a.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

Hvordan styrker vi børn og unges praktiske dannelse? 

2.a.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja 

Praktiske færdigheder og dannelse er et tema når vi taler om at alle elever skal løftes fagligt. Bl.a. 

udvalgets strategi ”Vores børn – Københavns fremtid” der blev besluttet den 22. juni 2022. 

2.a.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Det vil afhænge af hvilket tema der vælges og hvilken vinkel spørgsmålet har. Når vi kender 

kernespørgsmålet for næste års Københavnerting vil vi indtænke lanceringen af anbefalingerne i 

udvalgets arbejde og koordinere med eventuelle øvrige sager inden for emnet. 

2.a.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Bredt set rækker alle tre temaer ud i de øvrige udvalg, da der er tale om nogle 

grundforudsætninger for fremtidens borgere, men det vil afhænge af hvilken vinkel 

temaet/spørgsmålet får, og de vil på den måde kunne afgrænses. 

Praktisk dannelse rækker ud i BIF, muligvis også andre forvaltninger. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-17052023/referat/punkt-6
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-17052023/referat/punkt-6
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Tema 2 

2.b.1 Titel på tema

Trivsel – børn og unge 

2.b.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema

Drøftelse i Børne- og Ungdomsudvalget den 17. maj 2023 på baggrund af indstilling fra 

forvaltningen: Temaer til drøftelse i Københavns Kommunes Københavnerting 2024 | Københavns 

Kommunes hjemmeside (kk.dk) 

2.b.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

Hvordan sikre vi et attraktivt børne- og ungeliv med særligt fokus på trivsel? 

2.b.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja 

Trivsel drøftes løbende i BUU bl.a. ift. udvalgets strategi ”Vores børn – Københavns fremtid” der 
blev besluttet den 22. juni 2022. Foreløbige resultater på trivselsmåling på udvalgets strategidag 

den 12. maj 2023. På BUU-mødet i juni 2023 præsenteres udvalget for seneste trivselsmålinger. 

Udvalget har bestilt en stor trivselspakke til budgetforhandleringerne for budget 2024. 

2.b.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Det vil afhænge af hvilket tema der vælges og hvilken vinkel spørgsmålet har. Når vi kender 

kernespørgsmålet for næste års Københavnerting vil vi indtænke lanceringen af anbefalingerne i 

udvalgets arbejde og koordinere med eventuelle øvrige sager inden for emnet. 

2.b.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Bredt set rækker alle tre temaer ud i de øvrige udvalg, da der er tale om nogle 

grundforudsætninger for fremtidens borgere, men det vil afhænge af hvilken vinkel 

temaet/spørgsmålet får, og de vil på den måde kunne afgrænses. 

Trivsel rækker ud i SOF og SUF, men også KFF og BIF. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-17052023/referat/punkt-6
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-17052023/referat/punkt-6
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Tema 3 

2.c.1 Titel på tema

Gode klimavaner – børn og unge 

2.c.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema

Drøftelse i Børne- og Ungdomsudvalget den 17. maj 2023 på baggrund af indstilling fra 

forvaltningen: Temaer til drøftelse i Københavns Kommunes Københavnerting 2024 | Københavns 

Kommunes hjemmeside (kk.dk) 

2.c.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

Hvordan implementerer vi gode klimavaner blandt børn og unge? 

2.c.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja 

Titel på sagen: Handleplan for grøn folkeskole 

Tidspunkt for den seneste politiske behandling af sagen: 14.12.2022 

På Børne- og Ungdomsudvalgsmøde den 11. august 2021 blev det godkendt: 

• at der nedsættes en bredt sammensat taskforce, som kan give anbefalinger til en

handleplan og understøtte arbejdet med en grøn folkeskole.

• at udvalget drøfter visionspapiret "Københavns Bæredygtige Skole".

• at budgetnotat om midler til facilitering af en taskforce godkendes.

På budget 2022 blev parterne enige om at afsætte midler til at understøtte arbejdet med at 

udvikle en handleplan for en grøn folkeskole. Der afsættes: 

• 1,5 mio. kr. på service i 2022 til at nedsætte en taskforce for en grøn folkeskole.

2.c.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Det vil afhænge af hvilket tema der vælges og hvilken vinkel spørgsmålet har. Når vi kender 

kernespørgsmålet for næste års Københavnerting vil vi indtænke lanceringen af anbefalingerne i 

udvalgets arbejde og koordinere med eventuelle øvrige sager inden for emnet. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-17052023/referat/punkt-6
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/B%C3%B8rne-%20og%20Ungdomsudvalget/m%C3%B8de-17052023/referat/punkt-6
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2.c.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Bredt set rækker alle tre temaer ud i de øvrige udvalg, da der er tale om nogle 

grundforudsætninger for fremtidens borgere, men det vil afhænge af hvilken vinkel 

temaet/spørgsmålet får, og de vil på den måde kunne afgrænses. 

Klimavaner rækker ud i TMF, muligvis også andre forvaltninger. 
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3. Socialudvalget

Tema 1 

3.a.1 Titel på tema

Udsatte voksne 

Mangel på billige boliger 

3.a.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema

Manglen på billige boliger gør, at mange socialt udsatte borgere har svært ved at finde fodfæste 

på boligmarkedet og kan opleve at være uden bolig i kortere eller længere perioder. Hvis man ikke 

͞blot͟ er boligløs, men også har større sociale og/eller psykiske og sundhedsmæssige problemer, 

kan et boligløst menneske blive egentlig hjemløs. Det kan betyde, at nogle borgere primært 

opholder sig på gaden, hvor de lever et hårdt liv. 

3.a.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge: 1. Hvordan kan 

Socialforvaltningen skaffe et tilstrækkeligt antal billige boliger til borgerne med den laveste 

betalingsevne? 2. Hvordan kan Socialforvaltningen finde plads i byen til etablering af skæve 

boliger og andre alternative boformer til udsatte borgere med lav betalingsevne? 3. Hvordan kan 

Socialforvaltningen hjælpe borgere væk fra et liv i udsathed på gaden? 4. Hvordan kan København 

som storby gøres mere rummelig over for udsatte målgrupper, herunder borgere med kortere 

eller langvarigt ophold i gadebilledet? 5. Hvordan kan Socialforvaltningen bedst støtte udsatte 

unge i overgangen til voksenlivet, sådan at hjemløshed og videre social udsathed forebygges? 

3.a.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja 

Titel på sagen: 

• SUD: Temadrøftelse om afskaffelse af hjemløshed i København, jf. de strategiske

indsatsspor (d. 7. juni 2023)

• SUD: Status på hjemløseplan (d. 1. marts 2023)

• BR: Plan for bekæmpelse af hjemløshed i København (d. 25. august 2022)

3.a.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Socialudvalget besluttede den 16. november 2022 at arbejde med afskaffelse af hjemløshed som 

et af fire strategiske indsatsområder i perioden 2023-2025. Københavnertingets anbefalinger vil 
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kunne indgå i dette arbejde 

3.a.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Der er overlap til Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget. På borgmesterniveau er der i 

2022 nedsat ͟Billig Bolig Forum͟, som er et forum mellem borgmestrene for de tre forvaltninger, 

hvor det løbende drøftes, hvordan der kan tilvejebringes flere billige boliger til københavnerne 

med den laveste betalingsevne. 

Tema 2 

3.b.1 Titel på tema

Udsatte børn og unge 

Mindre deltagelse i civilsamfundets fællesskaber 

3.b.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema

Udsatte børn og unge deltager i mindre grad i civilsamfundets fællesskaber, de er mindre aktive i 

foreninger, og de deltager ikke i fritidsaktiviteter i lige så høj grad som majoriteten af børn og 

unge. Ligeledes har udsatte børn og unge et højere skolefravær. Det er en udfordring, da forskning 

peger på, at fællesskaber, som fx fællesskabet i folkeskolen og klubber/foreningslivet spiller en 

vigtig rolle for udsatte børn og unges trivsel. Børnene/de unges forældre er sjældent selv en del af 

foreningslivet, brugere af kulturtilbud eller andre af byens tilbud, hvilket er medvirkende til, at de 

unge i mindre grad og senere introduceres til tilbud. Den svagere tilknytning til civilsamfundets 

tilbud medvirker til, at mange af de udsatte unge er sværere at fastholde i fritidsaktiviteter. 

Børnene/de unges forældre har desuden vanskeligere ved at støtte op om børnene/de unges 

skolegang, hvilket er medvirkende til, at børnene/de unge kan have sværere ved at honorere 

skolens krav både fagligt og socialt. 

3.b.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge: 1. Hvordan opnår 

Socialforvaltningen en højere grad af deltagelse i civilsamfundets fællesskaber, i foreninger og 

fritidsaktiviteter fra udsatte børn og unge samt deres forældre? 2. Hvordan mindsker 

Socialforvaltningen skolefravær hos udsatte børn og unge? 

3.b.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja 

Titel på sagen: 

• Temadrøftelse om stigningen i antallet af autismediagnoser (herunder problematikken om

skolefravær) (18.01.23)
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• B-sag. Orientering om Social HUB (21.04.2021)

3.b.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Socialudvalget får forelagt en sag vedrørende implementeringen af Barnets Lov i forvaltningen 

den 21. juni 2023. Inddragelse af civilsamfundet er en del af den nye lovgivning. 

Københavnertingets anbefalinger vil eventuelt kunne indgå i det videre implementeringsarbejde i 

forvaltningen. 

3.b.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Der er overlap til Børne- og Ungdomsforvaltningen i regi af samarbejdet mellem dem og 

Socialforvaltningen, hvor der bl.a. også er fokus på skolefravær.  

Der er et mindre overlap til Kultur- og Fritidsforvaltningen i regi af Socialforvaltningens 18+ centre, 

som bl.a. socialiserer de udsatte unge ind i andre positive fællesskaber. Det ene center har tæt 

tilknytning til Grøndal MultiCenter. 
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4. Teknik- og Miljøudvalget

4.1 Titel på tema 

Mobilitet i byen 

4.2 Beskriv baggrunden og lokaludvalgets motivation for at udvælge dette tema 

Mobiliteten i København fordeler sig på tværs af transportformer, som tilsammen udgør trafikken i 
byen. De enkelte transportformer kan både understøtte og konkurrere med hinanden, og med 
begrænset plads i byen vil fremme af én transportform ofte medføre forringede forhold for én 
eller flere af de øvrige transportformer. 

Transportformer som gang, cykling og kollektiv trafik er mere pladsbesparende end 
personbiltrafik, som har en gennemsnitlig belægning på 1,3 personer per bil. Desuden udleder 
gang, cykling og kollektiv trafik mindre CO2 end biltrafikken, hvorved overflytning af ture i bil til 
andre transportformer både understøtter Klimaplanens målsætninger og skaber plads til, at flere 
personer samlet set kan bevæge sig i byen. 

Det bliver vanskeligere at sikre tilstrækkelig plads til fodgængerne på fortove og pladser, når der 
også skal være plads til udeservering, cykelparkering, sorteringspunkter, vejarbejder mm. Det er 
en udfordring særligt for borgere med fysisk handicap (fx blinde og kørestolsbrugere). 

4.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget? 

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge 

1. Hvordan skal fremkommeligheden for cyklister, biler, fodgængere eller busser prioriteres i
forbindelse med nyindretning af vejstrækninger?

2. Skal parkering af cykler eller biler prioriteres højest?
3. Hvordan sikrer vi ordentlige forhold for fodgængere, herunder borgere med fysisk

handicap i forbindelse med det løbende arbejde med indretning af byens veje, parker og
pladser?

4.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet? 

Ja 

Titel på sagen:  

• Mobilitetsredegørelse 2022 (Teknik- og Miljøudvalget 13. juni 2022, sag til orientering)
• Cykelstrategi 2011-2025 (https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/f13dc0f5-2728-

4bf5-bacc210962bf9565/0306dd8a-f61b-49bb-b71f-45911336449b-bilag-1.pdf)
• Prioriteringsplan for cykelparkering 2018-2025 (Teknik- og Miljøudvalget 6. marts 2018)
• Tilgængelighedsruter (Teknik- og Miljøudvalget 19. juni 2017)
• En by for alle (https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/omsorg-ogsaerlig-

stoette/en-by-for-alle)
• Handicappolitik 23-26 (https://www.kk.dk/dagsordener-

ogreferater/Socialudvalget/m%C3%B8de-21092022/referat/punkt-2)

Tidspunkt for den seneste politiske behandling af sagen: Fremgår ovenfor. 

https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/f13dc0f5-2728-4bf5-bacc210962bf9565/0306dd8a-f61b-49bb-b71f-45911336449b-bilag-1.pdf
https://www.kk.dk/sites/default/files/agenda/f13dc0f5-2728-4bf5-bacc210962bf9565/0306dd8a-f61b-49bb-b71f-45911336449b-bilag-1.pdf
https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/omsorg-ogsaerlig-stoette/en-by-for-alle
https://www.kk.dk/politik/politikker-og-indsatser/omsorg-ogsaerlig-stoette/en-by-for-alle
https://www.kk.dk/dagsordener-ogreferater/Socialudvalget/m%C3%B8de-21092022/referat/punkt-2
https://www.kk.dk/dagsordener-ogreferater/Socialudvalget/m%C3%B8de-21092022/referat/punkt-2
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4.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I 

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige 

arbejde: 

Anbefalingerne kan løbende bruges som rettesnor for prioriteringer i forbindelse med 
forvaltningens arbejde med indretning af byens veje, parker og pladser. 

Anbefalingerne omkring mobilitet kan bl.a. indgå i beslutningen om nye trafikmål i Kommuneplan 
2024. 

4.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg: 

Der er overlap til Kultur- og Fritidsudvalget ift. brug af byen. 

Der er overlap til Socialudvalget ift. ligeværdigt liv, lige muligheder for brugen af byen, mv. 

Der er overlap til Sundheds- og Omsorgsudvalget ift. livskvalitet for bl.a. ældre. 
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5. Sundheds- og Omsorgsudvalget

Tema 1 

5.a.1 Titel på tema

Boliger til ældre / ældrevenlige boliger.

5.a.2 Beskriv baggrunden og fagudvalgets motivation for at udvælge dette tema:

København skal være en by for alle og der er derfor behov for at tænke ældres behov ind i

byplanlægningen såvel som ifm. etablering af nye boliger.

5.a.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

1. Hvilke boligmuligheder skal der være for fremtidens ældre københavnere, og hvordan kan de

ældres frie valg generelt styrkes?

5.a.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja

Titel på sagen: Høring af Kommuneplansstrategi samt fællesmøde med TMU om boliger til ældre 

Tidspunkt for den seneste politiske behandling af sagen: Den 4. maj 2023 og den 1. juni 2023. 

5.a.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Der er ikke noget tidspunkt, der passer bedre end andet.

5.a.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Teknik- og Miljøudvalget og Økonomiudvalget.
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Tema 2 

5.b.1 Titel på tema

Fastholdelse og rekruttering

5.b.2 Beskriv baggrunden og fagudvalgets motivation for at udvælge dette tema:

Fastholdelse og rekruttering af personale på ældreområdet og sundhedsområdet har stor

betydning for muligheden for at levere fremtidens velfærd.

Den stigende andel ældre kommer til at medføre et øget behov for personale, som ikke kun kan 

afhjælpes ved smarte teknologier, ændrede serviceniveauer og arbejdsgange. Der er behov for at 

flere vælger en velfærdsuddannelse og at flere vælger sundheds- og ældreområdet som 

profession. 

Mht. til temaet om rekruttering og fastholdelse har ØKF tidligere oplyst, at temaer om kommunens 

interne organisering som fx. rekruttering af medarbejdere, tværgående organisering eller 

lignende ikke egner sig som temaer. Fokus her er dog ikke på den interne organisering i 

kommunen, men på hvordan flere kan få interesse for at arbejde indenfor velfærdsfags fx indenfor 

sundheds- og ældreområdet. På den baggrund fastholdes temaforslaget. 

5.b.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

Hvordan kan Københavns Kommune være bedre til at rekruttere til velfærdsjobs?

5.b.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja

Fastholdelse og rekruttering er et af Sundheds- og Omsorgsudvalgets helt store fokusområder, og 

er derfor jævnligt på dagsordenen til udvalgsmøderne, fx i form af løbende nøgletal på området. 

Titel på sagen: ”Budgetønsker i budgetkategorien fastholdelse og rekruttering.” 

Tidspunkt for den seneste politiske behandling af sagen: Den 4. maj 2023 

5.b.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Da fastholdelse og rekruttering er en aktuel problemstilling nu såvel som i overskuelig fremtid, er

der ikke umiddelbart noget konkret tidspunkt, hvor anbefalingerne passer bedre ind end andet.

5.b.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Der er overlap til de øvrige fagudvalg på velfærdsområderne, der også arbejde med fastholdelse

og rekruttering.
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Tema 3 

5.c.1 Titel på tema

Styrket folkesundhed for Københavns ældre gennem byudvikling med fokus på øget

tilgængelighed og sund aldring.

5.c.2 Beskriv baggrunden og fagudvalgets motivation for at udvælge dette tema:

København skal være en by for alle med tilgængelighed til sunde valg, fx gode cykelstier, grønne

miljøer og fravær af forurening.

5.c.3 Hvilke konkrete spørgsmål/problemstillinger ønskes der svar på fra Københavnertinget?

Angiv op til 5 overordnede spørgsmål, gerne i prioriteret rækkefølge

1. Hvordan kan Københavns Kommune være en by, der er tilgængelighed for ældre borgere og

hvor der er fokus på sund aldring?

5.c.4 Har temaet eller delelementer heraf tidligere været politisk behandlet?

Ja.

Titel på sagen: Høring af kommuneplansstrategien 

Tidspunkt for den seneste politiske behandling af sagen: Den 4. maj 2023 

5.c.5 Københavnertingets anbefalinger lander i september 2024. Angiv i hvilket fagudvalg I

forventer, at de behandles, og hvordan anbefalingerne passer ind i fagudvalgenes øvrige

arbejde:

Der er et kontinuerligt fokus på København som sund og tilgængelig by. Der er derfor ikke noget

tidspunkt, som er bedre end andet.

5.c.6 Angiv temaets eventuelle overlap/samarbejdsflader med andre fagudvalg:

Andre udvalg som arbejder med tilgængelighed, fx TMU.
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